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ŞİDDETTEN UZAK DURMAK 

Kıymetli Kardeşlerim! 

Hicretin onuncu yılıydı. Rasûl-i Ekrem 

(s.a.s) ashabı ile birlikte hac ibadeti yapmak 

üzere Mekke’de bulunuyordu. Haccın 

rukünlerinden biri olan Arafat Vakfesi’ne 

durmuşlardı. Allah Rasûlü (s.a.s) bu mukaddes 

mekânda on binlerce mü’mine hitaben yaptığı 

konuşmada tüm insanlığa şu mesajları 

veriyordu:  

“Ey insanlar! Bu Zilhicce ayınız, bu 

Mekke şehriniz ve bu gününüz nasıl 

mukaddes ise kanlarınız, mallarınız, 

ırzlarınız, şeref ve namusunuz da aynı 

şekilde mukaddestir. 

Ey insanlar! Kadınların haklarına 

riayet etmenizi ve bu hususta Allah’tan 

korkmanızı tavsiye ederim. Siz kadınları 

Allah’ın emaneti olarak aldınız. 

Ey insanlar! Müslüman müslümanın 

kardeşidir. Bir müslümanın malı rızası 

olmadan diğer bir müslümana helâl olmaz. 

Sakın zulmetmeyin!”
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Sevgili Peygamberimiz, bu uyarılardan 

sonra sözlerine şöyle devam etti: “Dikkat edin, 

size mü’mini tanıtıyorum: O, insanların canı 

ve malı hususunda güvendiği kişidir. 

Müslüman ise elinden ve dilinden insanlara 

zarar gelmeyendir.”
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 İbn Hanbel, VI, 22. 

Aziz Mü’minler! 

Peygamber efendimizin bu uyarılarından 

da anlaşılacağı üzere Yüce dinimiz İslam’a göre 

kadın, erkek, çocuk, genç ve yaşlı her insanın 

bedeni, kişiliği, haysiyeti, iffeti ve şerefi 

dokunulmazdır. Onun içindir ki hiçbir kimse bir 

başkasının canına, malına ve kişilik haklarına 

zarar veremez. Şerefini ve onurunu zedeleyecek 

davranışlarda bulunamaz. Canlı cansız hiçbir 

yaratılmışa zarar verecek bir tavır ve tutum 

içinde olamaz. Oysa ne yazık ki her geçen gün 

daha fazla şahit olduğumuz şiddet olayları 

vicdanlarımızı yaralıyor ve yüreklerimizi 

dağlıyor. Oysaki dinimizde kesinlikle 

yasaklanmış olan şiddet, bir insanlık suçudur. 

Kimden gelirse gelsin şiddetin hiçbir şekli kabul 

edilemez. Rabbimizin gazabı, meleklerin, gök ve 

yer ehlinin laneti, şiddete yönelen, Allah’ın 

dokunulmaz kıldığı cana zarar veren zalimlerin 

üzerinedir. Nitekim hutbemin başında 

okuduğum hadis-i şerifte sevgili Peygamberimiz 

şöyle buyurmuştur: 

“Kim zarar verirse Allah da ona zarar 

verir. Kim (insanlara) güçlük çıkarırsa, Allah 

da ona güçlük çıkarır.”
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Değerli Mü’minler! 

Dikkatli olmamız gereken hususlardan 

biri de, evlatlarımızın sosyal medya ve 

oynadıkları oyunlar üzerinden kapıldıkları şiddet 

yönelimidir. Ne yazık ki oynadıkları bazı 

oyunlar hem kendilerine hem çevrelerine zarar 

vermeyi teşvik etmektedir. Bunu bir oyun 

zanneden evladımız ise ne yaptığını bilmeden 

şiddeti öğrenmektedir. Bu nedenle bunun önüne 

geçmek anne babalar olarak öncelikle bizim 

görevimizdir. Şiddete ve kötülüğe meyledenlerin 

asıl kendilerine zarar verdiği şöyle ifade 

edilmiştir: 

 “Kim iyi iş yaparsa faydası 

kendinedir, kim de kötülük yaparsa zararı 

yine kendinedir. Sonra Rabbinize 

döndürüleceksiniz.”
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